

INITIATIVE DE RESURGENCE DU MOUVEMENT ABOLITIONNISTE IRA

Thank you, Madam Chair. I would like to address the human rights situation in Mauritania. On behalf of IRA, I denounce the persistence of serious and structural human rights violations in Mauritania—specifically slavery and systemic discrimination. Tens of thousands of people still live in conditions of modern slavery and servitude, affecting women and children in particular. The Haratin people continue to suffer profound marginalization and de facto slavery stemming from historical enslavement and subjugation. [Inaudible] The unresolved human rights legacy—including executions, disappearances, and the forced displacement of [inaudible] Mauritanians—has never been fully addressed through truth-seeking or adequate reparations. The resulting impunity fuels communal divisions. Thirdly, there is the issue of repression and the curtailing of civil liberties. IRA activists frequently fall victim to arbitrary arrests, violence, and crackdowns during peaceful actions. Laws regarding cybercrime and state symbols are used to intimidate journalists and human rights defenders. This impunity is illustrated by the contrast between the leniency shown to an individual convicted for making pro-slavery remarks and the imprisonment of an activist. We call upon the international community to protect activists and put an end to their repression; to strictly enforce anti-slavery laws and combat discrimination against the Haratin; and to support organizations working for justice, equality, and historical truth. In conclusion, IRA emphasizes that addressing slavery and defending fundamental freedoms are both moral and legal obligations. Thank you.

Merci, Madame la Présidente, je voudrais vous entretenir sur la situation des droits humains en Mauritanie. Au nom d'IRA, je dénonce la persistance des violations graves et structurelles des droits humains en Mauritanie, premièrement esclavage et discrimination systémique. Des dizaines de milliers de personnes vivent encore dans des conditions d'esclavage et de servitude modernes touchant surtout les femmes et les enfants. Les Haratines continuent de subir une marginalisation profonde, un esclavage de facto résultant de l'esclavage historique, de l'asservissement. Les passifs humanitaires [inaudible] Les exécutions, disparitions et déplacements forcés de populations [inaudible] mauritaniens n'ont jamais fait l'objet d'une vérité complète ni de réparations adéquates. L'impunité qui en résulte alimente les divisions communautaires et la justice. Troisièmement, répression et atteinte aux libertés publiques. Les militants d'Ira sont fréquemment victimes d'arrestations arbitraires, de violence, et de répression lors d'actions pacifiques. Les lois sur la cybercriminalité et les symboles, servent à intimider les journalistes et les défenseurs des droits humains. L'impunité est illustrée par le contraste entre la clémence envers un individu condamné pour propos esclavagistes et l'emprisonnement d'un militant [inaudible] injustice. Appel à la communauté internationale: nous appelons la communauté internationale à protéger et mettre fin à la répression contre les militants, de faire appliquer strictement les lois antiesclavages et lutter contre la discrimination des Haratines, de soutenir les organisations oeuvrant pour la justice, legalite, et la verite historique. En conclusion, IRA souligne que [inaudible] la question d'esclavage, la defense des libertes fondamentales sont des obligations morales et juridiques. Je vous remercie.